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KUNNANHALLITUKSEN VASTINE VUODEN 2021 TARKASTUSLAUTAKUNNAN 
ARVIOINTIKERTOMUKSEEN 
   
4.1. Strategia    
 
Tarkastuslautakunta toteaa, että Enonkosken kunnan toiminnan ohjaaminen ja 
johtaminen perustui vuonna 2021 kuntalain 37 §:n mukaiseen Enonkosken 
kuntastrategiaan 2018–2021, jonka kunnanvaltuusto hyväksyi kokouksessaan 13.2.2018 § 
4.  
 
Tarkastuslautakunta toteaa kuitenkin, että yritysten hyvien toimintaedellytysten tavoitteet 
toteutuivat aiempaa vuotta paremmin. Yrittäjien tapaaminen on järjestetty 17.6.2021 ja 
yhdistysten ja järjestöjen tapaaminen 26.8.2021. Yhdistystoimijoille on järjestetty some-
koulutus 25.10.2021, mutta koulutuksen osallistujamäärää ei ollut tilinpäätöksessä 
mainittu.  

Lisäksi tarkastuslautakunta tuo esille, että uusien toimintatapojen, mahdollisuuksien ja 
aktiivisuuden tavoitteet toteutuivat osittain. Osallistuvaa budjetointia/kuntalaiskyselyä ei ole 
edelleenkään toteutettu.  

Tietoturva- ja tietosuojapolitiikka on hyväksytty kunnanhallituksessa 20.4.2021 § 85. 
Tiedonhallintamalli kuitenkin vielä puuttuu.  

Turvallisen, rauhallisen ja viihtyisän ympäristön tavoitteita ei täysin saavutettu, koska 
kylien turvallisuustapahtumia ei ole voitu järjestää koronapandemian vuoksi ja kirkonkylän 
asemakaavaa ei ole saatettu loppuun.  

Tarkastuslautakunta toteaa, että koronapandemia on osaltaan edelleen vaikeuttanut 
tavoitteiden toteutumista. 
 
Maankäytölle asetetuissa tavoitteissa on toteumassa edelleen viiveitä. 
 
Tarkastuslautakunta huomioi, että strategiasta johdetuille tavoitteiden mittareille ei ollut 
kaikilta osin asetettu tavoitetasoa. Oli ainoastaan asetettu mittari.  
 
Tarkastuslautakunta esittää, että kuntastrategian mukaisesti pyritään osallistamaan 
kuntalaisia päätöksentekoon ja kuntalaisaloitteet käsitellään asianmukaisesti tutkien 
lautakunnissa. Esimerkiksi aloitetta pyörätien rakentamisesta Enonkoskentietä 
Savonlinnaa kohti (kunnanhallitus 11.5.2021 § 109) ei ole käsitelty asianmukaisesti, vaan 
aloite on merkitty vain tiedoksi. 
 
Kunnan markkinointiin ja viestintään tulee kiinnittää huomiota ja jatkaa positiivisen 
kuntakuvan kehittämistä. 
 
Kunnanhallituksen vastine 
 
Yhdistystoimijoille on järjestetty some-koulutukseen 25.10.2021 osallistui 17 henkilöä. 
Tämä oli jäänyt tilinpäätöksessä tavoitteiden arvioinnissa epähuomiossa kirjaamatta.  
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Tarkastuslautakunta esitti arviointikertomuksessaan, että osallistuvaa 
budjetointia/kuntalaiskyselyä ei ole tehty. Osallistavan budjetoinnin osalta 
tarkastuslautakunnan havainto on oikea. Kuntalaiskyselyjä sen sijaan tehtiin kaksi 
kappaletta, joista toinen koski frisbeegolf-rataa. Toinen kysely koski uutta kuntastrategiaa, 
jota varten kyselytutkimukset osoitettiin kuntalaisten lisäksi myös mm. vapaa-
ajanasukkaille, luottamushenkilöille, henkilöstölle ja muuten asiasta kiinnostuneille. 

Lisäksi tarkastuslautakunta toi esille, että kuntastrategian mukaisesti pyritään 
osallistamaan kuntalaisia päätöksentekoon ja kuntalaisaloitteet käsitellään 
asianmukaisesti tutkien lautakunnissa. Vuonna 2021 kuntalaisaloitteita tehtiin 2 (kaksi) 
kappaletta, joista toinen koski pyörätien rakentamista Enonkoskentietä Savonlinnaa kohti. 
Tarkastuslautakunnan huomio tämän aloitteen osalta on oikea, että hallitus merkitsi 
11.5.2022 (§ 109) tämän tiedoksi.  
 
Toinen aloite oli Enonkosken kunnan uudelle valtuustolle, hallitukselle ja lautakunnille 
koskien kuntamainontaa. Tämän aloitteen osalta kunnanhallitus totesi 7.9.2021 (§ 186), 
että vuonna 2022 Enonkosken kunta täyttää 140 vuotta, jolloin kuntamarkkinointiin 
(mainonta) tulee erityisesti panostaa ja markkinointibudjettiin esitettiin vuoden 2022 
talousarvioon lisäpanostusta, josta valtuusto tekikin talousarviossaan myönteisen 
päätöksen. Lisäksi aloite lähetettiin edelleen lautakunnille ja valtuustolle.  

Tarkastuslautakunta toi arviointikertomuksessaan esille, että kunnan markkinointiin ja 
viestintään sekä positiivisen kuntakuvan luomiseen tulee kiinnittää huomiota. 
Kuntamarkkinointia ja – viestintää on määrätietoisesti kehitetty vuodesta 2019 lähtien 
siten, että kunta on luopunut lähes kokonaan lehtimainoksista, jotka ovat kohdentuneet 
vain rajatulle lukijakunnalle. Kunnassa on vahvasti panostettu sähköiseen viestintään ja 
markkinointiin, sosiaalisen median kanavia on kehitetty, markkinoinnin ja viestinnän 
vaikuttavuuden arviointikeskustelua on käyty eri medioiden osalta ja kuntaviestinnässä 
keskiöön on nostettu mm. liikunta, perheet, turvallisuus, tapahtumat, hyvät peruspalvelut, 
matkailu, osallisuus ja yhteistyö. Viestinnässä vuonna 2021 on edelleen painottunut 
koronaan liittyvä tiedottaminen. Kunnan viestintä- ja markkinointisuunnitelmaa ei ole tehty 
henkilöstöresurssien vuoksi. 
 
Enonkosken kunnan tietoturva- ja tietosuojapolitiikkaa hyväksyminen tapahtui vuonna 
2021. Henkilöstöresurssit eivät ole mahdollistaneet riittävää panostusta tietohallintoon, 
jonka vuoksi mm. tiedonhallintamalli puuttuu edelleen kunnasta. 

Kylien turvallisuustapahtumia ei ole järjestetty koronapandemian vuoksi – tapahtumat ovat 
siirretty vuodelle 2022. 

Kirkonkylän asemakaavan päivittäminen siirtyi vuodelle 2022 kaavoittajasta johtuvasta 
syystä.  

Tarkastuslautakunta huomioi, että strategiasta johdetuille tavoitteiden mittareille ei ollut 
kaikilta osin asetettu tavoitetasoa. Oli ainoastaan asetettu mittari.  
 
Kunnanhallitus toteaa, että strategiasta johdetuille tavoitteille ei voida kaikille asettaa 
numeerista mittaria, vaan mittari voi olla myös laadullinen. Tavoitteiden ja mittareiden 
laadintaa on pyritty määrätietoisesti kehittämään vuodesta 2020 lähtien ja työ jatkuu 
edelleen. 
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4.2. Yleistä   
 
Tarkastuslautakunta toteaa arvioinnissaan, että valtuustoon nähden sitovilla tulosalueilla 
oli ainoastaan yksi määrärahan tai tuloarvion ylitys, teknisen lautakunnan yleiset alueet -
tulosalueella. Ylitys oli 20 559 euroa ja 10,7 %. Ylitystä ei voida pitää euromääräisesti 
merkittävänä.     
 
4.3. Kunnanhallitus   
 
Yleishallinto   
 
Tarkastuslautakunta toteaa, että yleishallinnon sitovien tavoitteiden toteutumista on 
vaikea arvioida, sillä tavoitetasoja ei ole määritelty kaikkien tavoitteiden osalta.  
 
Valtuustoon asettamasta 3 tavoitteesta voidaan katsoa 1 toteutuneen ja 2 toteutuneen 
osittain. Uusi kuntastrategia vuosille 2022–2025 hyväksyttiin valtuustossa 14.12.2021 § 
55. Tavoitteena ollutta osallistavaa budjetointia ei toteutettu. Lisäksi tiedonhallintamalli 
puuttuu, vaikkakin tietoturva- ja tietosuojapolitiikka hyväksyttiin kunnanhallituksessa 
20.4.2021 § 85. Lapsiperheiden yhteisöllisyyden tukemisesta jäi toteutumatta avoin 
päiväkerho. 
 
Kunnanhallituksen vastine 
 
Kunnanhallitus toteaa, että yleishallinnon osalta tavoitteet tulee määritellä siten, että ne 
ovat mitattavissa olevia ja antavat riittävän tarkan kuvan yleishallinnon sanallisten 
tavoitteiden toteutumisesta. Kunnanhallitus korostaa, että vuoden 2021 talousarvion osalta 
tavoitteiden asettelua pyrittiin edelleen selkiyttämään aikaisemmista vuosista, jolloin myös 
tavoitteiden arviointi toteutuisi asianmukaisesti.  

Tarkastuslautakunnan huomio on oikea, että tavoitteena ollutta osallistavaa budjetointia ei 
toteutettu. Lisäksi tiedonhallintamalli puuttuu, johon vastauksena ovat puutteelliset 
tietohallinnon henkilöstöresurssit, vaikkakin tietoturva- ja tietosuojapolitiikka on hyväksytty 
kunnanhallituksessa. Lapsiperheiden yhteisöllisyyden tukemisesta jäi toteutumatta avoin 
päiväkerho, koska koronapandemian vuoksi avointa päiväkerhoa ei voitu turvallisesti 
järjestää. 

Kunnanhallitus toteaa lisäksi, että yleishallinnon osalta ei voida kaikille tavoitteille asettaa 
numeerista mittaria, vaan mittari voi olla myös laadullinen. Tavoitteiden ja mittareiden 
laadintaa pyritään edelleen määrätietoisesti kehittämään. 

Maankäytön hallinta (ei sitova valtuustoon nähden)   
 
Tarkastuslautakunta toteaa, että maankäytön hallinnan osalta tavoitteet (2 tavoitetta) 
toteutuivat pääosin. 
 
 
 
 

http://www.enonkoski.fi/


  Vastine  4 / 8 
 
 
    25.10.2022  
 

 

Enonkosken kunta |  www.enonkoski.fi | Enonkoskentie 3 T, 58175 ENONKOSKI

Elinvoiman edistäminen ja työllisyyden hoito 
   
Tarkastuslautakunta toteaa arvioinnissaan, että tulosalueen 1/4 tavoitteesta toteutui. 3 
tavoitetta toteutui osittain. Yritystapaaminen on järjestetty 17.6.2021 ja yhdistysten ja 
järjestöjen tapaaminen järjestettiin 26.8.2021. Myös yhdistystoimijoiden somekoulutus 
järjestettiin 25.10.2021. 
 
Työttömien työnhakijoiden osuus työvoimasta laski ollen 10,1 % (14,5 v. 2020 lopussa), 
Pitkäaikaistyöttömien lukumäärä oli 33 henkilöä (27 henkilöä 2020) eli 6,3 % työvoimasta 
(5 % työvoimasta vuoden 2020 lopussa). Näiden tavoitteiden osalta ei ole määritelty 
tavoitetasoa. Osallistumisesta yhteen elinvoima- tai työllisyyshankkeeseen tai 
kuntakokeiluun ei ollut mainintaa tilinpäätöksessä.  
 
Kylien turvallisuustapahtumia ei ole edelleenkään järjestetty koronan takia. 
Yhteisöavustukset on jaettu kriteeristön mukaisesti.  
 
Viestinnän osalta uusi markkinointi- ja viestintäsuunnitelma ei ole edelleenkään 
valmistunut. 
 
 
Kunnanhallituksen vastine 
 
Enonkosken työttömyyslukujen taustalla ovat edelleen monet tekijät, joihin kunnan 
toimenpiteillä pystytään vaikuttamaan vain erittäin rajallisesti, jolloin myöskään tavoitetiloja 
mm. työttömyyttä kuvaavien prosenttiosuuksia ei voida täsmällisesti määritellä. 
Työttömyyden ja pitkäaikaistyöttömyyden lukujen taustalla voi olla esimerkiksi 
rakenteellista työttömyyttä, joka ei vähene, vaikka samaan aikaan vallitsisi työvoimapula (= 
kohtaanto-ongelma). Työelämän vaatimukset ovat kasvaneet siinä määrin, ettei työttömien 
ammattitaito enää riitä tarjolla oleviin tehtäviin. Rakenteellisen työttömyyden syinä voivat 
olla myös se, että työpaikan tarjoaminen tai työpaikan vastaanottaminen ei ole 
taloudellisesti kannattavaa. Enonkoskella ei ole myöskään merkittäviä suuria työnantajia, 
jotka tarjoaisivat työpaikkoja. Välimatkat työkohteisiin voivat olla pitkiä, jolloin työpaikalle 
kulkeminen voi olla haasteellista. Työttömyysluvuissa ovat mukana myös ne työttömät, 
joiden terveydentila ei mahdollista työn vastaanottamista ja he ovat esimerkiksi työkyvyn 
selvittelyissä tai odottavat työkyvyttömyydestä eläkepäätöstä. 
 
Tilinpäätöksessä on sivulla 36 maininta, että kunta on osallistunut yhteen elinvoima- tai 
työllisyyshankkeeseen eli kunta on ollut mukana TE-toimiston Kasvo-pilotissa. 

Koronapandemia on vaikuttanut siihen, että vuonna 2021 pidettäväksi suunnitellut kylien 
turvallisuustapahtumat on siirretty pidettäväksi vuonna 2022. 
 
Uutta markkinointi- ja viestintäsuunnitelmaa ei ole tehty henkilöstöresurssien puuttumisen 
vuoksi.  
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Terveystoimi   
 
Tarkastuslautakunta toteaa arviointikertomuksessaan, että terveystoimen 2 tavoitteesta 
toteutuivat molemmat vain osittain. Talousarvioon ei ollut määritetty tarkkoja kiireellisen ja 
kiireettömän hoidon mittareita ja tavoitteita. Tilinpäätöksessä on esitetty Sosterin 
tilinpäätöksen mittarit, tavoitteet ja niiden toteumat. Elinvoimainen kunta ja hyvinvoivat 
kuntalaiset -tavoitteen mittareista eivät toteutuneet kaikki tavoitteet. Kiireellisen hoidon 
prosessit ovat tilinpäätöksen mukaan toteutuneet hyvin, kun huomioon otetaan 
koronapandemia. Kiireettömän hoidon osalta prosesseissa oli enemmän sellaisia 
tavoitteita, jotka eivät toteutuneet. Muun muassa hyvinvointikertomusta ei ole 
edelleenkään tehty henkilöstöresurssien vuoksi. 
 
Sosterin ja kunnan hyvinvointia ja terveyttä edistäviä yhteisiä tapahtumia ei ole järjestetty 
koronarajoitusten vuoksi edelleenkään. Vapaa-aikatoimen (liikuntatoimi) tapahtumien 
osalta tehty oma arviointi. 
 
Tarkastuslautakunnan mielestä on hyvä, että kustannuskehitystä on saatu kehitettyä 
oikeaan suuntaan, vaikka koronasta johtuva poikkeusvuosi vaikutti asiaan.   
 
Kunnanhallituksen vastine 
 
Enonkosken kunnan terveystoimi toteutetaan kunnan ja Sosterin kuntakortin mukaisesti ja 
talousarvioon vuoden 2021 osalta tavoitteiden tulee olla yhteneväiset Sosterin talousarvion 
tavoitteiden kanssa. Sosterin tarkastuslautakunta on omassa arviointikertomuksessaan 
vuodelta 2021 todennut, että kiireellisen hoidon prosessin kriittiset menestystekijät ovat 
olleet nopea hoitoon pääsy ja hoidon toteutus, tarvittavan hoidon toteutuminen yhdellä 
käyntikerralla ja koettu palvelun laatu. Tavoitteet ovat olleet useana vuonna samat, mikä 
on hyvä vertailun kannalta. Prosessien tavoitteet toteutuivat pääosin hyvin ottaen 
huomioon, että COVID-19 pandemia vaikutti edelleen huomattavasti toimintaan. 
Läpimenoaika Fast track-päivystyksessä oli pysynyt samana prosenttiosuutena kuin 
edellisvuonnakin, vaikka tilinpäätöskirjassa sen sanottiin parantuneen.  
 
Jatkohoitoon siirtyminen oikea-aikaisesti toteutui erinomaisesti. Päivystykseen palaavien 
osuus ylitti tavoitteen, johon on vaikuttanut osaltaan poikkeusaika. Kokonaisuudessaan 
kiireellisen hoidon tavoitteet saavutettiin hyvin. 
 
Sosteri on omassa tarkastuslautakunnalle (20.9.2022) antamassaan vastauksessa 
todennut, että päivystykseen palaavien osuus on yli tavoitteen, mihin vaikuttaa osaltaan 
poikkeusaika. Potilaita jouduttiin arvioimaan uudelleen ja osaa potilaista moniakin kertoja 
saman sairauden aikana. Silti tämäkin luku kestää hyvin vertailun muihin 
sairaanhoitopiireihin. 
 
Sosterin tarkastuslautakunta arviointikertomuksessaan todennut kiireettömän hoidon ja 
palvelun prosessin osalta, että kiireettömän hoidon kriittiset menestystekijät olivat samat 
kuin edellisenä vuonna. Tavoitteisiin pääsemiseen vaikutti suuresti COVID-19 pandemia, 
joten tavoitteet eivät toteutuneet kaikilta osin. Lääkäreiden työpanoksen siirtäminen 
tartunnanjäljitykseen ja infektioaseman toimintaan sekä lääkärivaje erikoissairaanhoidossa 
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aiheuttivat haasteita kiireettömään hoitoon pääsyssä. Palvelun laatu- ja 
vaikuttavuusmittaria ei otettu käyttöön koronaepidemian vuoksi. Toisaalta COVID-19 
pandemia edesauttoi sähköisten yhteydenotto- ja palvelukanavien käyttöä. 
Asiakastyytyväisyyttä mitattiin edelleen HappyOrNot-mittarilla. Toteuman mukaan tavoite 
toteutui, mutta ei ollut mainintaa tavoitteen mukaisesta prosentista. 
 
Sosterin tarkastuslautakunta suosittaa asettamaan asiakaskokemukseen liittyviä 
tavoitteita. Niillä voidaan mitata vaikuttavuutta ja laatua. Tarkastuslautakunnan mukaan 
tavoitteen arviointi edellyttää, että tavoitteelle on asetettu joku mitattava konkreettinen 
arvo. Kun toteuma on esitetty numeerisena, tulisi sillä olla myös numeerinen tavoite. 
 
Sosterin tarkastuslautakunnalle antamassaan vastineessa todetaan, että kiireettömän 
hoidon prosessien sujuvuuteen ja hoitoon pääsyn odotusaikoihin sekä 
sairaspäivärahakertymän toteumaan vuonna 2021 vaikutti covid-19 pandemia. 
 
Perusterveydenhuollon lääkäreiden ja sairaanhoitajien työpanosta jouduttiin suuntaamaan 
tartunnanjäljitykseen ja infektioaseman toimintaan, jonka vuoksi lääkäriaikojen 
saatavuudessa ja terveyskeskuksen keskitetyn puhelinpalvelun toiminnassa on ollut 
viiveitä. 
 
Erikoissairaanhoidossa on ollut lääkärivajausta ja erikoisalan mukaan kiireettömään 
hoitoon pääsyssä on ollut suurta vaihtelua. 
 
Palvelun laadun ja vaikuttavuuden arvioinnin käynnistäminen lykkäytyi edelleen 
voimavarojen suuntautuessa epidemian hoitoon. Sähköisten yhteydenotto- ja 
palvelukanavien käyttö lisääntyi merkittävästi osin covid-19 pandemian takia. 
 
Sosterin ja Enonkosken kunnan hyvinvointia ja terveyttä edistäviä yhteisiä tapahtumia ei 
ole voitu järjestää koronarajoitusten vuoksi. 
 
Kunnanhallitus yhtyy tarkastuslautakunnan näkemykseen, jossa todetaan, että 
terveystoimen kustannuskehitystä on saatu kehitettyä oikeaan suuntaan, vaikka koronasta 
johtuva poikkeusvuosi vaikutti asiaan.   
 
Sosiaalitoimen ostopalvelut   
 
Tarkastuslautakunta toteaa arviointikertomuksessaan, että sosiaalitoimen ostopalvelujen 2 
tavoitteesta 1 toteutui ja 1 toteutui osittain. Talousarvioon ei ollut määritetty tarkkoja 
kiireellisen ja kiireettömän hoidon mittareita ja tavoitteita. Tilinpäätöksessä on esitetty 
Sosterin tilinpäätöksen mittarit, tavoitteet ja niiden toteumat. 
 
Sosterin asumis- ja hoivapalvelujen prosessien mittareissa moni tavoite jäi saavuttamatta. 
Esimerkiksi palveluasumishakemuksen saapumisen ja SAS-ryhmän käsittelyn välinen 
odotusaika oli 40,2 vrk, kun tavoite oli 1 kk ja palveluasumistarpeen toteamisen ja 
palveluasumiseen pääsyn välinen aika oli 84,2 vrk, kun tavoitteena oli enintään 2 kk. Myös 
kotihoidon käynnit ovat vähentyneet edellisvuodesta 6 %. Edellisenä vuonna ne kasvoivat 
4,8 %. 
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Tarkastuslautakunta kehottaa kiinnittämään huomiota kotihoitokäyntimäärien laskuun 
edellisvuodesta. Onko sosiaalitoimessa riittävät resurssit, jotta voidaan turvata laadukas 
hoito? 
 
Kunnanhallituksen vastine 
 
Vuoden 2021 talousarvion ja tavoitteiden osalta tavoitteet ovat laadittu yhteneväisiksi 
Sosterin tavoitteiden kanssa.  
 
Sosterin tarkastuslautakunta on omassa vuotta 2021 koskevassa 
arviointikertomuksessaan tuonut esille, että asumis- ja hoivapalvelujen prosessin kriittiset 
menestystekijät olivat pääosin samoja kuin edellisenä toimintavuonna. Palvelutarpeen 
arviointi huononi huomattavasti edelliseen vuoteen verrattuna, eli tavoite ei toteutunut. 
Kotihoidon välittömän työajan lisääminen on tärkeää asiakkaiden hyvinvoinnin kannalta. 
Sosterin tarkastuslautakunnan havainnon mukaan pääosa asumis- ja hoivapalveluiden 
prosessien tavoitteista ei toteutunut. Tarkastuslautakunta kiinnittää edelleen huomiota 
kotihoidon kehittämishaasteisiin. Tarkastuslautakunta suosittaa lisättävän 
perhehoitokotitoimintaa. 
 
Sosteri on vastannut Sosterin tarkastuslautakunnan arviointikertomuksen asumis- ja 
hoivapalveluja koskevassa vastineessaan (20.9.2022), että asiakkaan 
palveluasumishakemus käsitellään SAS-ryhmässä, kun kaikki arviointiin tarvittavat 
asiakirjat ovat SAS-ryhmän käytettävissä. SAS-ryhmä kokoontuu viikoittain. 
Keskimääräinen odotusaika hakemuksen saapumisen ja SAS-ryhmäkäsittelyn välillä 
pitenee, jos arviointiin tarvittavien asiakirjojen saaminen pitkittyy. 
 
Sosterin vastineessa todetaan, että palveluasumistarpeen toteamisen ja palveluasumiseen 
pääsyn välinen aika toteuma on (tavoite keskimääräinen odotusaika on enintään kaksi 
kuukautta) odotusaika on pääsääntöisesti alle kaksi kuukautta. Poikkeuksena ovat olleet 
asiakkaat, joille odotetaan heidän erityistarpeisiinsa sopivan paikan vapautumista. 
 
Sosterin kotihoidon lähihoitajien välitön työaika (tavoite 60 %) on ollut 51 % ja yksiköittäin 
välitön työaika vaihtelee välillä 48–58 %. Kotihoidon välittömän työajan kehittäminen ja 
uusien toimintamallien vieminen käytäntöön jatkuu edelleen. 
 
Kunnanhallitus yhtyy tarkastuslautakunnan arviointikertomuksen kohtaan, jossa 
tarkastuslautakunta kehottaa kiinnittämään huomiota kotihoitokäyntimäärien 
vähenemiseen ja onko sosiaalitoimessa riittävät resurssit, jotta voidaan turvata laadukas 
hoito? Selittävänä tekijänä tämän osalta voidaan mahdollisesti pitää sitä, että kotihoidon 
pääsyn kriteerejä on tarkennettu ja toisaalta myös sitä, että palveluasumiseen on voinut 
päästä aikaisempaa paremmin, vaikkakin Koskenhelmen hoitopäivät ovat pysyneet 
samana? Kunnanhallitus tuo huolensa esille sosiaalipalveluiden henkilöstön 
saatavuudesta, jolla on voinut olla myös vaikutusta kotihoidon käyntien vähenemiseen. 
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Kunnanhallituksen yleinen vastine tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 
2021 
 
Tarkastuslautakunta katsoo, että kunnanhallitus saavutti tavoitteensa melko hyvin. 
Tarkastuslautakunnan on osittain vaikea arvioida tavoitteiden toteumaa kunnanhallituksen 
osalta, koska kaikkien sitovien toiminnallisten tavoitteiden osalta ei ollut esitetty toteumaa, 
eikä kaikille mittareille ollut asetettu tavoitetasoa. Näin ollen toteumaa ei kaikilta osin voitu 
arvioida luotettavasti.  
 
Tarkastuslautakunta toteaa, että kunnanhallituksen valtuustoon nähden sitovista 
tulosalueista toimintakate alittui jokaisessa. 
 
Kunnanhallitus toteaa, että tarkastuslautakunta suositus siitä, että talousarvion sanalliset 
tavoitteet asetettaisiin mitattavampaan muotoon, on edelleen perusteltu. Vuoden 2021 
talousarvion osalta tavoiteasettelua pyrittiin selkiyttämään ja kehittämään edellisistä 
vuosista. Kunnanhallitus toteaa, että tavoiteasettelussa tulee olla mukana myös laadullisia 
tavoitteita – ei pelkästään numeerisia. 
 
Kunnanhallitus kiittää tarkastuslautakuntaa kuluneesta vuodesta 2021.   
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